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Verö3entlicht auf Englisch.
Im zweiten Band seines zehnbändigen biblischen Kommentars Biblia Americana (1693–1728) widmet sich Cotton Mather
(1663–1728), der bedeutendste puritanische Theologe Neuenglands seiner Zeit, der Harmonisierung der neuen
Naturwissenschaften, Philosophie und biblischen Textkritik mit den traditionsreichen Au3assungen seiner reformierten
Theologie. Dabei geht er weit über den Horizont seiner konservativen Kollegen hinaus, indem er das europäische
Gedankengut der frühen Aufklärung in seinen Publikationen und von seiner Kanzel in Boston verbreitet.

Cotton Mather (1663–1728) The leading New England theologian of his period, Mather was both a defender of Reformed
orthodoxy and an intellectual innovator, who propagated the Pietist renewal of Protestantism and embraced ideas of the
Early Enlightenment. Best known for his Magnalia Christi Americana (1702), he published more than 400 works in various
Felds including church history, natural theology, and medicine.

Reiner Smolinski Born 1954; 1987 PhD in English and American Studies from The Pennsylvania State University; Professor of
Early American Literature and Culture at Georgia State University (Atlanta).
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